



**RESOLUTIONS AND DECISIONS  
OF THE SECURITY COUNCIL  
1959**

**SECURITY COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS : FOURTEENTH YEAR**

---

**RÉSOLUTIONS ET DÉCISIONS  
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ  
1959**

**CONSEIL DE SÉCURITÉ**

**DOCUMENTS OFFICIELS : QUATORZIÈME ANNÉE**

**UNITED NATIONS / NATIONS UNIES**

#### HOW TO OBTAIN UNITED NATIONS PUBLICATIONS

United Nations publications may be obtained from bookstores and distributors throughout the world. Consult your bookstore or write to: United Nations, Sales Section, New York or Geneva.

#### COMMENT SE PROCURER LES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

Les publications des Nations Unies sont en vente dans les librairies et les agences dépositaires du monde entier. Informez-vous auprès de votre librairie ou adressez-vous à: Nations Unies, Section des ventes, New York ou Genève.

#### COMO CONSEGUIR PUBLICACIONES DE LAS NACIONES UNIDAS

Las publicaciones de las Naciones Unidas están en venta en librerías y casas distribuidoras en todas partes del mundo. Consulte a su librero o diríjase a: Naciones Unidas, Sección de Ventas, Nueva York o Ginebra.



**RESOLUTIONS AND DECISIONS  
OF THE SECURITY COUNCIL  
1959**

**SECURITY COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS : FOURTEENTH YEAR**

---

**RÉSOLUTIONS ET DÉCISIONS  
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ  
1959**

**CONSEIL DE SÉCURITÉ**

**DOCUMENTS OFFICIELS : QUATORZIÈME ANNÉE**

**UNITED NATIONS / NATIONS UNIES**

**New York, 1965**

## NOTE

The *Resolutions and Decisions of the Security Council* are published on a yearly basis. The present volume contains the resolutions adopted and the decisions taken by the Council during the year 1959 on substantive questions, as well as decisions on some of the more important procedural matters. The resolutions and decisions are set out under general headings indicating the questions under consideration, which have themselves been divided into two parts. In each part the questions are arranged according to the date on which they were first taken up by the Council in the year under review, and under each question the resolutions and decisions appear in chronological order.

The decisions of the Council concerning its agenda will be found under the heading "Items included in the agenda of the Security Council in 1959 for the first time".

The resolutions are numbered in the order of their adoption. The document symbol which appears in square brackets under the title of the resolution is the symbol that was used to identify the text before the adoption, in 1964, of the system of numbering used in the present volume, which has been applied retroactively to the resolutions adopted earlier by the Council. Each resolution is followed by the result of the vote. Decisions are usually taken without vote, but in cases where a vote has been recorded, it is given immediately following the decision.

\* \* \*

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

Check lists of Security Council documents (symbol S/...) will be found: for the years 1946 to 1949, inclusive, in *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (United Nations publication, Sales No.: 53.I.3); for 1950 and subsequent years, in the *Supplements to the Official Records of the Security Council*.

Les *Résolutions et décisions du Conseil de sécurité* sont publiées par année. Le présent recueil contient les résolutions adoptées et les décisions prises par le Conseil en 1959 au sujet des questions de fond, ainsi que les décisions que le Conseil a prises touchant certaines des plus importantes questions de procédure. Les résolutions et décisions figurent sous un titre général désignant la question dont il s'agit. Les questions sont divisées en deux parties, et, dans chacune de ces parties, elles sont classées d'après la date à laquelle le Conseil les a examinées pour la première fois au cours de l'année; sous chaque question, les résolutions et décisions figurent dans l'ordre chronologique.

Les décisions du Conseil relatives à son ordre du jour sont indiquées à la rubrique « Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1959 pour la première fois ».

Les résolutions sont numérotées dans l'ordre de leur adoption. La cote qui figure entre crochets sous le titre d'une résolution est celle qui servait à désigner le texte en question avant l'adoption, en 1964, du système de numérotage utilisé dans le présent recueil et qui a été appliqué rétroactivement aux résolutions antérieures du Conseil. On a fait suivre le texte des résolutions des résultats du vote. En règle générale, les décisions ne sont pas mises aux voix, mais, dans les cas où il y a eu vote, les résultats sont donnés immédiatement après le texte de la décision.

\* \* \*

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

On trouvera un répertoire des documents du Conseil de sécurité (cotes S/...) pour les années 1946 à 1949 dans *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (publication des Nations Unies, numéro de vente: 53.I.3) et, pour 1950 et les années suivantes, dans les *Suppléments aux Documents* [ou, avant 1964, *Procès-verbaux*] officiels du Conseil de sécurité.

TABLE OF CONTENTS

TABLE DES MATIÈRES

	<i>Page</i>		<i>Pages</i>
Membership of the Security Council in 1959 ..	iv	Membres du Conseil de sécurité en 1959 .....	iv
Resolutions adopted and decisions taken by the Security Council in 1959		Résolutions adoptées et décisions prises par le Conseil de sécurité en 1959	
<i>Part I. Questions considered by the Security Council under its responsibility for the maintenance of international peace and security</i>		<i>Première partie. Questions examinées par le Conseil de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales</i>	
The Palestine question .....	1	La question de Palestine .....	1
Question relating to Laos .....	1	Question relative au Laos .....	1
<i>Part II. Other matters considered by the Security Council</i>		<i>Deuxième partie. Autres questions examinées par le Conseil de sécurité</i>	
International Court of Justice:		Cour internationale de Justice:	
Election of members of the Court by the Security Council and the General Assembly .....	3	Election de membres de la Cour par le Conseil de sécurité et l'Assemblée générale .....	3
Items included in the agenda of the Security Council in 1959 for the first time .....	4	Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1959 pour la première fois ...	5
Check list of resolutions adopted by the Security Council in 1959 .....	6	Répertoire des résolutions adoptées par le Conseil de sécurité en 1959 .....	7

## MEMBERSHIP OF THE SECURITY COUNCIL IN 1959

### MEMBRES DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1959

In 1959 the membership of the Council was as follows:

Argentina  
Canada  
China  
France  
Italy  
Japan  
Panama  
Tunisia  
Union of Soviet Socialist Republics  
United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland  
United States of America

En 1959, les membres du Conseil étaient les suivants:

Argentine  
Canada  
Chine  
Etats-Unis d'Amérique  
France  
Italie  
Japon  
Panama  
Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord  
Tunisie  
Union des Républiques socialistes soviétiques

**RESOLUTIONS ADOPTED AND DECISIONS TAKEN  
BY THE SECURITY COUNCIL IN 1959**

**RÉSOLUTIONS ADOPTÉES ET DÉCISIONS PRISES  
PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1959**

*Part I. Questions considered by the Security Council under its responsibility for the maintenance of international peace and security*

*Première partie. Questions examinées par le Conseil de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales*

**THE PALESTINE QUESTION <sup>1</sup>**

**LA QUESTION DE PALESTINE <sup>1</sup>**

**Decision**

**Décision**

At its 845th meeting, on 30 January 1959, the Council decided to invite the representatives of Israel and the United Arab Republic to participate, without vote, in the discussion of a complaint by Israel against the United Arab Republic.<sup>2</sup>

A sa 845<sup>e</sup> séance, le 30 janvier 1959, le Conseil a décidé d'inviter les représentants d'Israël et de la République arabe unie à participer, sans droit de vote, à la discussion d'une plainte d'Israël contre la République arabe unie.<sup>2</sup>

**QUESTION RELATING TO LAOS**

**QUESTION RELATIVE AU LAOS**

**Decision**

**Décision**

At its 848th meeting, on 7 September 1959, the Council decided that the vote that was to be taken on the draft resolution before it<sup>3</sup> was a vote on a procedural matter.

A sa 848<sup>e</sup> séance, le 7 septembre 1959, le Conseil a décidé que le vote sur le projet de résolution dont il était saisi<sup>3</sup> devait être considéré comme un vote sur une question de procédure.

*Adopted by 10 votes to 1  
(Union of Soviet Socialist  
Republics).*

*Adoptée par 10 voix contre  
une (Union des Républiques  
socialistes soviétiques).*

<sup>1</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955, 1956, 1957 and 1958.

<sup>2</sup> See *Official Records of the Security Council, Fourteenth Year, Supplement for January to June 1959*, document S/4151.

<sup>3</sup> Later adopted as resolution 132 (1959).

<sup>1</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955, 1956, 1957 et 1958.

<sup>2</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, quatorzième année, Supplément de janvier à juin 1959*, document S/4151.

<sup>3</sup> Adopté ultérieurement en tant que résolution 132 (1959).

132 (1959). Resolution of 7 September 1959

[S/4216]

*The Security Council*

*Decides* to appoint a sub-committee consisting of Argentina, Italy, Japan and Tunisia, and instructs this sub-committee to examine the statements made before the Security Council concerning Laos, to receive further statements and documents and to conduct such inquiries as it may determine necessary, and to report to the Council as soon as possible.

*Adopted at the 848th meeting by 10 votes to 1 (Union of Soviet Socialist Republics).<sup>4</sup>*

132 (1959). Résolution du 7 septembre 1959

[S/4216]

*Le Conseil de sécurité*

*Décide* de constituer un sous-comité composé de l'Argentine, de l'Italie, du Japon et de la Tunisie, et charge ce sous-comité d'examiner les déclarations relatives au Laos faites devant le Conseil de sécurité, de recevoir d'autres déclarations et documents et de procéder à toutes enquêtes qu'il jugera nécessaires, et de faire rapport au Conseil le plus rapidement possible.

*Adoptée à la 848<sup>e</sup> séance par 10 voix contre une (Union des Républiques socialistes soviétiques)<sup>4</sup>.*

<sup>4</sup> See the decision preceding this resolution.

<sup>4</sup> Voir la décision précédente.



***Part II. Other matters considered  
by the Security Council***

**INTERNATIONAL COURT OF JUSTICE<sup>5</sup>**

**ELECTION OF MEMBERS OF THE COURT BY THE  
SECURITY COUNCIL AND THE GENERAL ASSEMBLY**

**Decision**

On 29 September 1959, the Security Council, at its 849th meeting, and the General Assembly, at its 813th plenary meeting, elected Mr. Ricardo J. Alfaro (Panama) to the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Mr. José Gustavo Guerrero.

***Deuxième partie. Autres questions examinées  
par le Conseil de sécurité***

**COUR INTERNATIONALE DE JUSTICE<sup>5</sup>**

**ÉLECTION DE MEMBRES DE LA COUR PAR LE CONSEIL  
DE SÉCURITÉ ET L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE**

**Décision**

Le 29 septembre 1959, le Conseil de sécurité, à sa 849<sup>e</sup> séance, et l'Assemblée générale, à sa 813<sup>e</sup> séance plénière, ont élu M. Ricardo J. Alfaro (Panama) membre de la Cour internationale de Justice pour occuper le siège devenu vacant par suite du décès de M. José Gustavo Guerrero.

<sup>5</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946, 1948, 1951, 1953, 1954, 1956, 1957 and 1958.

<sup>5</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946, 1948, 1951, 1953, 1954, 1956, 1957 et 1958.

## ITEMS INCLUDED IN THE AGENDA OF THE SECURITY COUNCIL IN 1959 FOR THE FIRST TIME

NOTE. The Council's practice is to adopt at each meeting, on the basis of a provisional agenda circulated in advance, the agenda for that particular meeting; the agenda as adopted for each meeting in 1959 will be found in the *Official Records of the Security Council, Fourteenth Year*, 845th to 849th meetings.

Once an item is included in the agenda it remains thereafter on the list of matters of which the Council is seized, until the Council agrees to its removal. At subsequent meetings an item may appear in its original form or with the addition of such sub-items as the Council may decide to include.

The following chronological list shows the meeting at which the Council decided to include each matter in its agenda for the first time.

<i>Item</i>	<i>Meeting</i>	<i>Date</i>
Report by the Secretary-General on the letter received from the Minister for Foreign Affairs of the Royal Government of Laos, transmitted on 4 September 1959 by a note from the Permanent Mission of Laos to the United Nations (S/4213) <sup>6</sup> [ <i>Question relating to Laos</i> ] . . . . .	847th	7 September 1959
Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero (S/4204 and Corr.1, <sup>7</sup> S/4205 <sup>8</sup> ) . . . .	849th	29 September 1959

<sup>6</sup> See *Official Records of the Security Council, Fourteenth Year, Supplement for July, August and September 1959*.

<sup>7</sup> See *Official Records of the General Assembly, Fourteenth Session, Annexes*, agenda item 18, document A/4179-S/4204.

<sup>8</sup> *Ibid.*, document A/4180-S/4205.

## QUESTIONS INSCRITES A L'ORDRE DU JOUR DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1959 POUR LA PREMIÈRE FOIS

NOTE. — Le Conseil a pour pratique d'adopter à chaque séance, en se fondant sur un ordre du jour provisoire distribué à l'avance, l'ordre du jour pour la séance; on trouvera l'ordre du jour des séances tenues en 1959 dans les *Documents officiels du Conseil de sécurité, quatorzième année*, 845<sup>e</sup> à 849<sup>e</sup> séances.

Une fois portée à l'ordre du jour, une question reste inscrite sur la liste des questions dont le Conseil est saisi jusqu'à ce que celui-ci accepte qu'elle en soit rayée. Lors de séances ultérieures, ladite question peut figurer à l'ordre du jour soit sous la forme initialement approuvée, soit avec les nouvelles rubriques que le Conseil aura décidé d'y inclure.

La liste ci-dessous indique, dans l'ordre chronologique, les séances auxquelles le Conseil a décidé d'inscrire une question à l'ordre du jour pour la première fois.

<i>Questions</i>	<i>Séances</i>	<i>Dates</i>
Rapport du Secrétaire général concernant la lettre du Ministre des affaires étrangères du Gouvernement royal du Laos transmise, le 4 septembre 1959, par une note de la mission permanente du Laos auprès de l'Organisation des Nations Unies (S/4213 <sup>6</sup> ) [ <i>Question relative au Laos</i> ] .....	847 <sup>e</sup>	7 septembre 1959
Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero (S/4204 <sup>7</sup> , S/4205 <sup>8</sup> ) .....	849 <sup>e</sup>	29 septembre 1959

<sup>6</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, quatorzième année, Supplément de juillet, août et septembre 1959*.

<sup>7</sup> Voir *Documents officiels de l'Assemblée générale, quatorzième session, Annexes*, point 18 de l'ordre du jour, document A/4179-S/4204.

<sup>8</sup> *Ibid.*, document A/4180-S/4205.

**CHECK LIST OF RESOLUTIONS  
ADOPTED BY THE SECURITY COUNCIL IN 1959**

<i>Resolution</i>	<i>Date</i>	<i>Subject</i>	<i>Symbol</i>	<i>Page</i>
132 (1959)	7 September 1959	Question relating to Laos	S/4216	2

**RÉPERTOIRE DES RÉOLUTIONS  
ADOPTÉES PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1959**

<i>Résolution</i>	<i>Date</i>	<i>Sujet</i>	<i>Cote</i>	<i>Page</i>
132 (1959)	7 septembre 1959	Question relative au Laos	S/4216	2

